
Výročná správa predsedu Pozemkového spoločenstva - Urbariátu 
Valča za rok 2024. 

   

 Drahí  členovia nášho Urbáru, vážení hostia, 

 dnes sa schádzame na našom valnom zhromaždení, aby sme spoločne 
zhodnostili uplynulé obdobie , prediskutovali aktuálne záležitosti a otvorili novú 
kapitolu v našej činnosti. Som nesmierne hrdá, že môžem byť vašim predsedom a 
že môžeme spolupracovať na ochrane a správe našich lesov a prírodného 
bohatstva. 
 Uplynulý rok bol pre nás výnimočný. Zrealizovali sme množstvo projektov, 
ktoré prispeli k udržateľnému rozvoju našich lesov a ochrane prírody. V spolupráci s 
odborníkmi sme spoločne chránili a zveľaďovali naše lesy. 
 Dôrazne chcem vyzdvihnúť našu kolektívnu prácu a angažovanosť , bez 
ktorých by sme nedosiahli to, čo máme dnes. Každý z vás prispel svojou troškou a 
za to vám patrí veľké poďakovanie. Verím, že aj naďalej budeme spolupracovať s 
nadšením a odhodlaním, a že naše úsilie prinesie ovocie v  podobe zdravých a 
prosperujúcich lesov pre budúce generácie. 
 Dnes sa budeme zaoberať dôležitými témami, ako je plánovanie budúcich 
projektov, zlepšenie hospodárenia v našich lesoch a ďalšie kroky, ktoré nám 
pomôžu reagovať na výzvy, ktorým čelíme. Budeme mať možnosť v diskusii sa 
vyjadriť a predniesť svoje nápady a podnety. Vaša účasť a názory sú pre nás 
kľúčové. 
 Dovoľte mi , aby som vyzdvihla niekoľko kľúčových úspechov, ktoré sme 
dosiahli: Jedným z najdôležitesších momentov je, že sme úspešne získali dotácie za 
rok 2023 a to z Chráneného vtáčieho úzenia, ktoré nám boli vyplatené v plnej výške 
a to 19 255,- EUR a dotácie vo výške 1 290,- EUR za pasienkový urbár, ktoré sme 
taktiež získali v plnej výške. Zároveň sme z CHVÚ dostali polovicu dotácií vo výške  
9 410,- EUR, ako zálohu za rok 2024. Druhá polovica vo výške  9 410,- EUR nám 
bude vyplatená do júna 2025. Tieto dotácie nám umožnia pokračovať v mnohých 
nákladových činnostiach, medzi ktoré určite patria pestevná činnosť, chemická 
ochrana vysadených stromčekov, uhadzovanie haluzín po ťažbe, starostlivosť o 
lesné cesty, čistenie priepustov, prerezávky  a mnohé, mnohé ďalšie.  
 Medzi ďalšie naše nemalé úspechy patrí prebierka v ťažko dostupných 
porastoch, ktoré sme museli vykonať do decembra minulého roku. Následná 
kontrola týchto porastov lesným úradom dopadla veľmi dobre. Všetky zistené 
skutočnosti potvrdzujú, že naše postupy sú v súlade s platným hospodárskym 
plánom, čiže pevne verím, že v roku 2027 sa budeme môcť uchádzať o dotácie 
určené pre obnovno- výchovné porasty . 
 Ďalšou kľúčovou témou je ťažba dreva, ktorá je nielen ďalším naším 
každoročným zdrojom príjmov, ale aj spôsobom, akým sa staráme o udržateľnosť 
našich lesov. V minulom období sme sa sústredili na rozumné hospodárenie, ktoré 
zabezpečuje rovnováhu medzi ekonomickym výnosom a ochranou našich lesov pre 



budúce generácie. Naša stratégia v oblasti ťažby je postavená na dlhodobých 
ekologických a ekonomických cieľoch, ktoré berú do úvahy aktuálny stav našich 
lesov, ako aj potreby nášho urbáru. Vlani sme vyťažili …….m3 smreka, …….m3 buka. 
Verím , že aj v nadchádzajúcich rokoch sa nám podarí pokračovať v správnom 
smerovaní a nájsť tie najlepšie riešenia pre udržateľné využívanie našich 
prírodných zdrojov. 
 Na záver by som chcela poďakovať každému z vás za vašu podporu a 
odhodlanie. V spoločnosti, ktorú sme vybudovali , sa odráža naša spoločná vízia o 
lepšej budúcnosti. Spoločne môžeme čeliť všetkým výzvam, ktoré nám prídu do 
cesty. 

   

  Ďakujem vám za vašu pozornosť. 

  

      Mgr. Margaréta Škrobáková 
            predseda PSU - Valča 


